
NIBI 1 AV 2022 

Verslag van de Algemene Vergadering (AV) van het 
Nederlands Instituut voor Biologie 

Gehouden op 20 april 2022 in Leiden, aanvang 16.15 uur 
We waren te gast bij BaseClear B.V. 

 
 
 
 
Aanwezige leden: Ingeborg Scheurwater, Gert van Maanen, Jaap Nolthenius, Harm Jaap Smit, Bas 
Reichert, John van Ruiten, Stanley Brul, Marie-Christine Knippels, Peter Bertens, Ruben Kok, Tycho 
Malmberg, Marieke Duinhouwer, Rina van Rooijen, Erna Barel en Leen van den Oever. 
 
1) Opening, vaststelling van de agenda, mededelingen en ingekomen stukken. 
 
De voorzitter Stanley Brul opent de vergadering met een woord van welkom. Van bestuursleden van 
het NIBI die niet aan de vergadering konden deelnemen is een bericht van verhindering ontvangen, 
alsmede van John van der Willik. Er zijn verder geen mededelingen of ingekomen stukken. De agenda 
wordt vastgesteld. 
 
2) Vaststelling van het verslag van de AV gehouden op 21 april 2021. 
 
Het verslag van deze vergadering wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3) Bespreking en vaststelling van het jaarverslag 2021. 
 
Leen van den Oever geeft een korte toelichting. Het jaarverslag is dit jaar opgesteld langs de lijnen 
van de doelstellingen van het NIBI. Er waren in 2021 bijzonder momenten zoals de inbreng van het 
NIBI op het Life Congres. Verder is in 2021 het werkgeversonderzoek afgerond. Samen met het 
onderzoek naar de eerste banen die afgestudeerde biologen verwerven is de kennis van de 
arbeidsmarkt daarmee groot. Deze kennis van het NIBI speelt ook mee in allerlei beleidsstukken en 
ook in de sectorbeelden. Het verslag spreekt voor zich als het gaat om alle andere activiteiten van 
het NIBI in 2021. Een Covid-jaar met nieuwe dingen, nieuwe uitdagingen, veel schakelen door de 
medewerkers en uiteindelijk een vergrote zichtbaarheid van de vereniging. Stanley Brul merkt nog op 
dat we inmiddels meer dan 6000 leden hebben. Leen van den Oever geeft aan dat de 
studieverenigingen daar zeer aan hebben bijgedragen. De vergadering toont zich positief over het 
verslag en stelt het verslag vast. 
 
4) Bespreking van de jaarrekening 2021 en begroting 2022. 
 
Harm Jaap Smit geeft een toelichting op de jaarrekening. In algemene zin kan worden gezegd dat het 
jaar 2021 ondanks Covid-19 financieel goed is verlopen. Er is een positief resultaat gerealiseerd 
ongeveer ter hoogte van de te ontvangen NOW-subsidies. Het uitstellen van de onderwijsconferentie 
voor de bovenbouw van januari naar november bleek en goede zet. Het NIBI heeft daarbij ook wel 
een soort van geluk gehad. De dag na de conferentie ging alles weer op slot. De conferentie is 
achteraf geen spreading event gebleken. De door de overheid gestelde maatregelen zijn gewoon 
toegepast natuurlijk. Leen van den Oever merkt op dat er in het kader van de NOW 114.000 euro is 
ontvangen. Daarvan moet het deel derde kwartaal 42.000 euro worden terugbetaald. Ander punt in 
de jaarrekening is dat er een voorziening verhuizing van 23.000 euro is opgenomen. Het gaat daarbij 
om afschrijving inventaris oude locatie, makelaarskosten en eventueel verschuldigde 
herstelverplichting op het oude pand. 
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Bij de contributie ziet Harm Jaap Smit een mooie instroom van nieuwe studenten. Na 3 jaar is 50% 
daarvan weg maar de leden die blijven zijn niet zomaar vertrokken. Stanley Brul merkt nog op dat het 
NIBI in sommige studierichtingen nog te weinig bekend is. Daar moeten we dus nog aan werken. Het 
LOBS heeft door Covid-19 een slechte periode achter de rug. Leen van den Oever merkt op dat we als 
NIBI de contacten gaan intensiveren en de ondersteuning voorzetten 
 
Op de jaarrekening en vooral in de begroting staan opeens niet afgeronde getallen merkt Gert van 
Maanen op. Harm Jaap Smit legt uit dat dit komt door de toerekening van de BTW op de posten. 
Daar is dit jaar voor gekozen om de vergelijking met de resultaten, waarin ook de BTW is 
toegerekend, beter te maken. 
 
Leen van den Oever merkt nog op dat er een probleem is met PostNL. Er is een stijging van de prijs 
voor verzending met 37% te verwachten. Het NIBI zet diverse middelen in om te kijken of daar nog 
iets aan te doen is. 
 
5) Verslag van de kascommissie over het financieel jaarverslag 2021.  
 
Jaap Nolthenius doet als volgt mondeling verslag namens de kascommissie: 

Op 11 april 2022 heeft de kascommissie de jaarlijkse controle van de cijfers over het boekjaar 2021 

verricht door met de directeur en de penningmeester van gedachten te wisselen over het financiële 

beleid van de vereniging. Vragen over de balans, de winst- en verliesrekening en de begroting zijn 

helder beantwoord door de directeur en de penningmeester. 

Terugblik 

De kascommissie heeft wat onduidelijkheden in de jaarrekening van de accountant doorgenomen met 

de directeur en de penningmeester besproken; er waren wat problemen met bedragen die op een 

aantal plaatsen in het document voorkwamen, dit heeft geen invloed op de in Bionieuws 

gepubliceerde cijfers. Deze cijfers zijn correct. Desalniettemin is de kascommissie tevreden over de 

inzichtelijkheid van de jaarrekening. Op dit moment zien de financiën er naar de mening van de 

kascommissie goed uit. De financiële situatie van het NIBI is duidelijk, er is een positief resultaat van € 

72.222,00. De hogere resultaten dit jaar in vergelijking met voorgaande jaren kennen een viertal 

oorzaken: de inkomsten van de contributie zijn onverminderd hoog gebleven, de conferenties hebben, 

zij het op een ander moment, doorgang kunnen vinden, met steun van de overheid hebben we een 

aantal voorlichtingscampagnes op scholen kunnen uitvoeren en tenslotte heeft het NIBI gebruik 

kunnen maken van de NOW-subsidies. Let wel, de afrekening van de NOW-steun moet nog 

plaatsvinden. Of een eventuele gedeeltelijke terugbetaling moet plaatsvinden is niet duidelijk, noch 

waarschijnlijk, maar zal niet tot grote problemen leiden. De vrijgekomen tijd in het voorjaar, door 

verplaatsing van activiteiten naar een later tijdstip, is gebruikt voor het ontwikkelen van extra 

materialen onder andere ten behoeve van de voorlichting over Covid op scholen. Het blijkt dat de 

overheid via het NIBI de weg naar de scholen zoekt en vindt.   

De werving van studentleden via de studieverenigingen blijft succesvol en zorgde ook in 2021, ondanks 

de lastige omstandigheden voor een continue aanwas van nieuwe leden en een evenwichtige opbouw 

van het ledenbestand. De kascommissie is dan ook verheugd dat het aantal betalende leden wederom 

is toegenomen, tot meer dan 6000 leden. De kascommissie blijft, op persoonlijke titel, van mening dat 

een Nederlands bioloog qualitate qua lid van het NIBI moet zijn, zeker op HBO en mbo-niveau. We zijn 

er dus nog niet. 
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De kascommissie complimenteert het personeel van harte voor de inzet tijdens de huidige moeilijke 

periode, zo heeft zij met plezier Bionieuws, dat onverminderd is verschenen, gelezen. 

Al met al heeft het NIBI, samen met zijn netwerk, de biologie ook in 2021 weer verder op de kaart 

gezet; de kascommissie vindt dit letterlijk en figuurlijk van levensbelang. 

De kascommissie stelt wederom vast dat het NIBI, ondanks de Covid-19 pandemie, het afgelopen jaar 

in financiële zin goed heeft gefunctioneerd. 

Vooruitblik 

De kascommissie blijft van mening dat het vermogen juist nu verder moet worden aangevuld en stelt 

dat de winst dan ook, zoals voorgesteld door het bestuur, wordt toegevoegd aan de reserves. 

Vooral door het thuiswerken en daarbij de toegenomen activiteiten in relatie tot scholen is het 

ruimtegebruik in de huidige locatie suboptimaal. Daarom verheugt het de kascommissie dat het 

bestuur overgegaan is tot de huur van een kleiner pand in Bilthoven.  

Aangezien de kascommissie bij het NIBI niet alleen over de centen maar ook een gewaardeerde blik 

werpt op de gang van zaken is er nog een aantal punten van belang te noemen. Met name op het 

gebied van onderwijs voorziet de kascommissie problemen met het samenvoegen van scholieren van 

divers pluimage waarbij de benodigde differentiatie in de klas voor grote problemen gaat zorgen. 

Daarnaast ziet zij met lede ogen dat op het VMBO te weinig aandacht is voor practicum faciliteiten, dit 

terwijl een praktische kant voor deze jeugd juist meerwaarde heeft. 

Lobby en voorlichting is én blijft broodnodig om de reactie van de maatschappij op de vaak snelle 
respons op problemen te ondervangen, het gaat velen immers te snel.  

Ook kijkt de kascommissie uit naar de activiteiten in het kader van het 40-jarig bestaan van het NIBI. 

De kascommissie stelt voorts vast dat de begroting voor 2022 gedegen en voorzichtig is opgesteld, 

maar merkt op dat de toekomst onzeker is en dat in het bijzonder de corona en de daaruit 

voortkomende problematiek het uiteindelijk resultaat mogelijk zal beïnvloeden. 

Advies 

De kascommissie adviseert de Algemene Vergadering om het financieel jaarverslag 2021 conform het 
voorstel van het bestuur vast te stellen, de begroting 2022 accorderen en de penningmeester te 
dechargeren. 

De kascommissie, april 2021 

J.Chr. Nolthenius       M.J.M. Martens 

 
De Algemene Vergadering gaat akkoord met het voorstel van Harm Jaap Smit om de kascommissie in 
de huidige samenstelling te herbenoemen. Zowel Jaap Nolthenius als Maurice Martens hebben 
aangegeven de herbenoeming aan te nemen. 
 
6) Vaststelling van de jaarrekening 2021, de begroting 2022 en de contributie voor 2023 
 
Stanley Brul bedankt de kascommissie voor het uitbrengen van het verslag en stelt de vergadering 
voor om het financiële verslag te accorderen en de penningmeester te dechargeren. De vergadering 
stemt hiermee in.  
 
De begroting 2022 wordt door de vergadering ongewijzigd goedgekeurd.  
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Het voorstel om de contributie niet te wijzigen wordt overgenomen door de vergadering.  
 
7) Bestuursverkiezing. 

Harm Jaap Smit, Loes Hooijboer en Menno Wierdsma zijn aftredend en herkiesbaar. De vergadering 

gaat akkoord met de herbenoeming. De kandidaten hebben aangegeven de herbenoeming te 

aanvaarden. Ishara Merhai heeft aangegeven dat zij volgend jaar zal aftreden om plaats te maken 

voor een nieuw studentbestuurslid. 

8) Wijziging NIBI-statuten.  
 
Leen van den Oever licht toe waarom de statuten moeten worden aangepast. Statuten met heldere 
doelstellingen en bestemming van vermogen bij opheffing van de vereniging, zijn gewenst in het licht 
van het aanvragen van de ANBI status. Omdat er toch een wijziging zou plaats vinden is de notaris 
gevraagd om zaken die formeel beter kunnen worden opgeschreven in statuten voor te stellen. Uit 
de vergadering komt de opmerking dat er in het concept twee artikelen 4 zijn. Dit wordt voor het 
passeren van de statuten gecorrigeerd. In het tweede artikel 4 lid 2d moet staan door ontzetting 
door de vereniging. 
 
Marie Christine Knippels vraagt of er een dagelijks bestuur is. Dat is inderdaad het geval. Het 
dagelijks bestuur bestaat uit de voorzitter, de vicevoorzitter en de penningmeester. 
 
John van Ruiten merkt op in de statuten staat dat het bestuur nieuwe medewerkers aanstelt en 
vraagt zich af of dat altijd al zo was. Leen van den Oever geeft een bevestigend antwoord en geeft 
aan dat bij aanstelling steeds voorafgaand een bestuursbesluit is genomen. 
 
Peter Bertens vraagt of en nog iets in de statuten moet over een vertrouwenspersoon. Volgens Leen 
van den Oever is dat niet noodzakelijk. Eventueel kan er wel iets over worden opgenomen in een 
huishoudelijk reglement. 
 
Bas Reichert vraagt of er al beleid is om inkomsten te verwerven na het verkrijgen van de ANBI 
status. Leen van den Oever merkt op dat dit nog niet het geval is. We moet een beleidsplan worden 
opgesteld. Dit kan nu mooi langs de lijnen van de in de statuten opgenomen doelstellingen. Ruben 
Kok vraagt zich af wanneer de ANBI-status wordt aangevraagd. Leen van den Oever hoopt dat het 
nog voor de zomer gaat lukken. 
 
Stanley Brul merkt op dat de doelstellingen ook heel mooi passen bij de rol die het NIBI kan spelen bij 
outreach en bij samenwerking met de Raad voor de Biologie. 
 
De standplaats Utrecht blijft zo in geval dat de ondertekening voor 1 juli plaatsvindt. 
 
De voorzitter stelt vast dat de vergadering bevoegd is om over de statuten te beslissen bij gewone 
meerderheid van stemmen. De vergadering gaat akkoord met de wijziging van de NIBI-statuten met 
inachtneming van de twee besproken wijzigingen.  
 
De vergadering machtigt Leen van den Oever om de statutenwijziging te passeren bij de notaris. 
 
9) Actuele zaken bij het NIBI en Bionieuws. 
 
Gert van Maanen geeft een toelichting op het werkt van de redactie. Hybride werken is steeds gelukt 
en blijft erin. Voor NWO Life 2022 is door de redactie weer een pub quiz gemaakt Aafke Kok en Steijn 
van Schie presenteren samen met Karlijn Keessen. In Bionieuws heeft ook een voorpublicatie gestaan 
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van het thema. Bionieuws zal ook aandacht schenken aan het 40-jarig jubileum van het NIBI. De 
contacten met het LOBS verbeteren. Verder merkt Gert van Maanen op dat de reistijd voor sommige 
redactieleden door de verhuizing wordt verlengd. Nadeel wordt beperkt door hybride te blijven 
werken. 
 
Leen van den Oever geeft een toelichting op de onderhanden activiteiten van het NIBI. Er zijn weer 
drie conferenties in de voorbereiding, de verhuizing zit er aan te komen, er lopen projecten voor het 
RIVM. Mogelijk kan er in september nog een viering worden geregeld van 40 jaar NIBI. Stanley Brul 
merkt op dat daar ook het hbo en het mbo bij betrokken moet worden. 
 
10) Rondvraag en sluiting 
 
Tycho Malmberg vraagt aandacht voor het kiezen van het nieuwe NIBI-logo. Leen van den Oever zal 
het agenderen op de volgende bestuursvergadering. 
Bas Reichert nodigt de aanwezigen uit voor een rondleiding door het BaseClear gebouw.  
Niet meer aan de orde zijnde sluit Stanley Brul de vergadering om 17.15 uur. 
 


